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Protokół nr 36/2022
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 15 lutego 2022 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło się zdalnie za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
oraz systemu eSesja. Omawiane materiały są udostępniane na stronie internetowej
www.kedzierzynkozle.esesja.pl

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
3) Leszek Dulęba - radca prawny;
4) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
5) Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
6) Kamila Bieńkowska – kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów

i Eksploatacji;
7) Beata Pierzchlewicz – kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków

Pomocowych;
8) Ewa Krahl – dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty i Wychowania;
9) Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
10)Joanna Ciosek - pracownik Miejskiej Biblioteki Publicznej;
11)Ewa Czubek – radna miasta;
12)Roberta Wencel - prezes Klubu Sportowego „Koziołek”;
13)Tadeusza Witko - prezes Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego;
14)Mateusza Sadyk - trener Towarzystwa Sportowego „Chemik”;
15)Szymona Jaremko - trener Towarzystwa Sportowego „Chemik”;
16)Grzegorza Garbas - przedstawiciel Klubu Sportowego „Cisowa”;
17)Piotra Pietrzyka - prezes Międzyszkolnego Uczniowskiego Klubu Sportowego

WOPR.

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.
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Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.
W chwili rozpoczęcia obrad wszyscy radni byli obecni.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 35/2022 z 18 stycznia 2022 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego

uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
i nadania jej Statutu.

5. Zdalne spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych (przedstawienie
informacji dot. sekcji oraz osiągniętych sukcesów, a także potrzeb oraz
oczekiwań klubów).

6. Inwestycje oraz remonty - plany oraz stan realizacji niektórych zadań
w placówkach oświatowych, kulturalnych i sportowo-rekreacyjnych. Potrzeby
zgłaszane w tym zakresie przez poszczególne instytucje, radnych oraz
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla. Pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na ten
cel.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż wpłynął projekt uchwały
w sprawie poparcia apelu Sejmiku Województwa Opolskiego dotyczącego obniżenia
wysokości subwencji oświatowej na edukację w zakresie języków mniejszości
narodowych i etnicznych oraz języka regionalnego na rok 2022, który proponuje się
wprowadzić do porządku obrad po punkcie 5 poprzez głosowanie:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Jacek Król, Michał Nowak,
Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz

Proponowany porządek obrad po przyjętej zmianie:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 35/2022 z 18 stycznia 2022 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego

uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
i nadania jej Statutu.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Sejmiku
Województwa Opolskiego dotyczącego obniżenia wysokości subwencji
oświatowej na edukację w zakresie języków mniejszości narodowych
i etnicznych oraz języka regionalnego na rok 2022.

6. Zdalne spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych (przedstawienie
informacji dot. sekcji oraz osiągniętych sukcesów, a także potrzeb oraz
oczekiwań klubów).

7. Inwestycje oraz remonty - plany oraz stan realizacji niektórych zadań
w placówkach oświatowych, kulturalnych i sportowo-rekreacyjnych. Potrzeby
zgłaszane w tym zakresie przez poszczególne instytucje, radnych oraz
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla. Pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na ten
cel.

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem osób zgłaszających się do dyskusji, przewodniczący komisji
przeszedł do kolejnego porządku obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 35/2022 z 18 stycznia 2022 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:
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Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
i nadania jej Statutu.

Przewodniczący komisji otworzył dyskusję, jednakże w związku z tym, iż nikt się nie
zgłosił do dyskusji, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosami ,,za”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Sejmiku
Województwa Opolskiego dotyczącego obniżenia wysokości subwencji oświatowej
na edukację w zakresie języków mniejszości narodowych i etnicznych oraz języka
regionalnego na rok 2022.

Michał Nowak wyraził zadowolenie, iż pani prezydent wyszła z inicjatywą poparcia
apelu Sejmiku Województwa Opolskiego dotyczącego obniżenia wysokości subwencji
oświatowej na edukację w zakresie języków mniejszości narodowych i etnicznych
oraz języka regionalnego na rok 2022, ponieważ radny planował porozmawiać
z klubem radnych i złożyć inicjatywę w tej sprawie. Przypomniał, że niedawno radni
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z powiatu również przyjęli podobną uchwałę. Przechodząc do kwestii merytorycznych
zwrócił uwagę, iż ograniczenie subwencji dla nauki języka niemieckiego, jako języka
mniejszości jest niezgodne z zasadami demokratycznego państwa prawa. Art. 35
Konstytucji mówi „Rzeczpospolita Polska zapewnia obywatelom polskim należącym
do mniejszości narodowych i etnicznych wolność zachowania i rozwoju własnego
języka, zachowania obyczajów i tradycji oraz rozwoju własnej kultury”. Przypomniał,
iż ostatnio dla mniejszości niemieckiej liczba godzin nauki języka została
zmniejszona, z trzech godzin do jednej naruszając art. 32 Konstytucji „Wszyscy są
wobec prawa równi. Wszyscy mają prawo do równego traktowania przez władze
publiczne. Nikt nie może być dyskryminowany w życiu politycznym, społecznym lub
gospodarczym z jakiejkolwiek przyczyny.” Kończąc dodał, iż mniejsza liczba godzin
nauki języka będzie wiązała się ze zwolnieniami nauczycieli.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nikt się nie zgłasza do dyskusji, w związku
z tym poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Jacek Król, Michał Nowak,
Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Grażyna Filipowicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Ad 6.
Zdalne spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych (przedstawienie
informacji dot. sekcji oraz osiągniętych sukcesów, a także potrzeb oraz oczekiwań
klubów).

Tadeusz Witko, prezes Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego
poinformował, iż mimo trudnych warunków pandemicznych praca przebiegała dosyć
normalnie, pływalnia była otwarta. Przez pandemię niektórzy mieszkańcy częściej
odwiedzali kąpielisko na Dębowej. Współpraca z pracownikami gminy układa się
dobrze. Prezes poinformował, iż Piotr Pietrzyk, prezes Międzyszkolnego
Uczniowskiego Klubu Sportowego WOPR w chwili obecnej ma problemy techniczne,
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więc przedstawi za niego informację. Pan Piotr pracuje w trzech sekcjach tj.: Sportowe
Ratownictwo Wodne, pływanie oraz żeglarstwo. Sportowe Ratownictwo Wodne
w Kędzierzynie-Koźlu jest drugim ośrodkiem szkoleniowym, gdzie szkoli się
najwięcej dzieci od lat 5 do 21. Po szkoleniu i ukończeniu 18 lat można pracować bądź
dorabiać jako ratownik. Dwie kadrowiczki były na Mistrzostwach Europy
w Ratownictwie Wodnym. Cała drużyna również uczestniczyła w Mistrzostwach
Polski i zdobyła III miejsce. Program dotacyjny jest wystarczający, podziękował
pracownikom gminy za popieranie działań i współpracę.

Robert Wencel, prezes Klubu Sportowego „Koziołek” poinformował, iż klub powstał
w odpowiedzi na zapotrzebowanie mieszkańców regionu. Stowarzyszenie posiada
w swoich szeregach doświadczonych zawodników, trenerów i instruktorów
z pięknymi osiągnięciami sportowymi, którzy są pasjonatami sportu w różnych jego
odmianach. Otwarte jest na szeroko rozumianą współpracę przy tworzeniu projektów
lokalnych, samorządowych czy międzynarodowych, dzięki tej współpracy uczestniczy
w projekcie rozwoju lokalnego w ramach funduszy norweskich. To stowarzyszenie
wielopokoleniowe, prorodzinne, łączące wszystkich ludzi bez względu na wiek, płeć,
rasę, wyznanie i sprawność fizyczną. Dla wszystkich znajdzie się w klubie miejsce,
nie wyłączając osób niepełnosprawnych. Organizowane są zawody sportowe,
wycieczki turystyczne, wyjazdy na narty, obozy treningowe. Prowadzone są festyny
i szkolenia. W 2021 r. pomimo trudnej sytuacji pandemicznej zorganizowano: treningi
biegowe – Biegam z Koziołkiem (dla wszystkich za darmo cotygodniowe spotkania w
każdy czwartek o godz.18:00, osiedle Azoty), zawody Kolarskie: "II Cross Country
XC Koziołka" (Dębowa), zawody Kolarskie: "I Cross Country XC Pamięci Powstań
Śląskich" (Góra św. Anny), zawody Kolarskie: "Cardio Sport Uphill Race" (Góra św.
Anny), zawody w duathlonie: "V Cross Duathlon Twierdza" (Wyspa Koźle), zawodów
triathonowych: "VI Cross Triathlon Koziołka" (Dębowa),zawodów w aquathlonie:
"I Aquathlon Herbowy" (Dębowa), zawodów biegowych: "II Bieg Herbowy dla
Miłoszka" (Dębowa), zawodów biegowych: "V Bieg Pamięci Powstań Śląskich (Góra
św. Anny), zawodów biegowych: "IV Bieg z Koziołkiem", zawodów biegowych:
"Bieg dla dzieci i młodzieży z przystankiem forma" (Sławięcice), zawodów
biegowych: "Bieg dla dzieci i młodzieży z Mikołajem" (Koźle), zawodów biegowych:
"IX Bieg Mikołajkowy" (Koźle), projekt: Tablica pamiątkowa kadeta Zygmunta
Kuczyńskiego - bohatera powstań śląskich (Koźle), projekt: "Ćwiczęsto, trenuj z nami,
trenuj bezpiecznie" (online - cała Polska). Projekt wyróżniony na ogólnopolskim
projekcie "zwolnieni z teorii" - srebrnym wilkiem.
Klub Sportowy „Koziołek” posiada bardzo szeroki zakres działalności pożytku
publicznego. Oprócz działalności sportowej zajmujemy się pomocą osobom
niepełnosprawnym. Klub jest liderem w ilości przeprowadzonych zbiórek publicznych
w kraju. Staramy się, aby oprócz wsparcia finansowego nieść pomoc i nadzieję
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osobom niepełnosprawnym i potrzebującym. Uświadamiać im, że nie są same i mogą
liczyć na wszelką pomoc.
W 2021 r. zorganizowaliśmy następujące zbiórki publiczne: "Pomoc dla Szymonka"
1425,01 zł, "Pomoc dla Małego Księcia" 763,00 zł, "Pomoc dla Miłoszka" 1860,00 zł,
"Pomoc dla Julianka" 2169,60 zł, "Pomoc dla Moniki" 645,52 zł.
Kolejnymi celami działalności Klubu jest nauka, edukacja i wychowanie w duchu
tolerancji i szacunku do drugiego człowieka, prowadzenie działalności charytatywnej
oraz promocja i organizacja wolontariatu. Klub bardzo mocno dba o podtrzymywanie
tradycji narodowej, pielęgnację polskości oraz rozwój świadomości narodowej,
obywatelskiej, kulturowej i sportowej. Zależy nam także na rozwijaniu kontaktów
i współpracy między społeczeństwami, a co za tym idzie działaniu na rzecz integracji
europejskiej. Realizujemy blisko 70 % obszarów działalności pożytku publicznego.
Klub Sportowy to organizacja opierająca swoją działalność na aktywności społecznej
swoich członków oraz wolontariuszy. Przeprowadzane jest szereg zadań do których
mamy uprawnienia i łączy je głównie z imprezami sportowymi, edukacyjnymi
i kulturalnymi, które realizujemy na obszarze całego kraju.
Stowarzyszenie działa dziewiąty rok. Posiada następujące sekcje: lekkoatletyczna,
kolarska, triathlonowa, siatkarska, e-sportowa i street workout. Klub liczy obecnie 68
członków. To niezwykłe osoby, które całkowicie i bezinteresownie pomagają innym,
dzielą się swoją wiedzą i doświadczeniem z innymi. Bez nich nie było by tylu
osiągnięć i sukcesów. Każdy członek stowarzyszenia ma niezwykle ważną rolę do
spełnienia. Dodał, że Klub Sportowy „KOZIOŁEK” otrzymał wyróżnienie
z samorządu województwa opolskiego: "Opolska Niezapominajka" i dwa tytuły
"Społecznika Roku". W imieniu wszystkich członków KS „Koziołek” podziękował
i zaprosił na darmowe lekcje biegania, pływania i kolarstwa, a także do udziału
w naszych imprezach w 2022 roku. Podziękował również pracownikom gminy za
współpracę.

Mateusz Sadyk, trener Towarzystwa Sportowego „Chemik” poinformował, iż od wielu
lat w środowisku trenerskim przewija się temat dotyczący infrastruktury, a mianowicie
brak boiska pełnowymiarowego ze sztuczną trawą oraz oświetleniem. W związku
z tym trenerzy informują „o ile w okresie wiosenno-letnim dostęp do boisk jest
zadowalający, aczkolwiek co roku powstaje coraz więcej grup treningowych, więc jest
mało miejsca, to w okresie jesienno-zimowym jest ciężko. Miasto w zakresie
wielkości jest drugim na Opolszczyźnie, a nie ma ani jednego pełnowymiarowego
boiska ze sztuczną nawierzchnią tj. trawą syntetyczną i oświetleniem. Orliki nie
wystarczają, ponieważ według certyfikacji Polskiego Związku Piłki Nożnej drużyny
od 12 roku życia muszą trenować na boiskach pełnowymiarowych, aby przyzwyczajać
się obszaru na jakim rozgrywane są mecze. Mniejsze miasta tj. Nysa, Kluczbork,
Prudnik, Pruszków, Brzeg, Głuchołazy, Gogolin, Głogówek posiadają lepszą
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infrastrukturę. Przypomniał radnym, że piłka nożna w Kędzierzynie-Koźlu zrzesza
największą ilość dzieci i jest najbardziej popularna wśród innych dyscyplin. Trenerzy
proszą o dacie szansy dzieciom, aby mogły rozwijać umiejętności w piłce nożnej
w naszym mieście, a nie uciekając do innych miast ze względu na brak boiska
pełnowymiarowego. Grono trenerskie z gminy zdobywa coraz to wyższe kwalifikacje
oraz doświadczenia, aby jak najlepiej uczyć, natomiast proszą o lepsze warunki, aby
zatrzymać ruch migracyjny poza struktury naszego miasta.

Szymon Jaremko, trener Towarzystwa Sportowego „Chemik” zapytał, czy jest
możliwość, aby Orlik na osiedlu Pogorzelec był dostępny dla trenerów. Zapytał
również, czy boisko na osiedlu Blachownia albo Kuźniczka mogłoby być oświetlone.
Kończąc zaznaczył, iż trzema chłopakami oraz dwiema dziewczynkami interesuje się
Akademia Raków Częstochowa, a jedna z dziewczyn awansowała już do Mistrzostw
Polski.

Grzegorz Garbas, przedstawiciel Klubu Sportowego „Cisowa” poinformował, że klub
składa się z dwóch elementów. Pierwszy składa się z 80 zawodników/dzieci w szkółce
certyfikowanej brązową odznaką, a druga składa się z drużyny seniorów na poziomie
klasy B, w której są przedstawiciele młodzieży od 16 roku życia. Odnosząc się do
kwestii dotacji poinformował, iż są niewystarczające, a na poziomie klasy A i B
szukanie sponsorów jest ciężkie. Kolejno poinformował, iż ostatnio za wynajem
obiektów kwoty wzrosły trzykrotnie.

Zastępca prezydenta zwrócił uwagę, że budowa boiska pełnowymiarowego to duża
inwestycja opiewająca na koszt kilku milionów złotych. Dodał, iż gmina na szkolenia
dzieci i młodzieży wydaje 800 tysięcy złotych. Niestety ostatnio ceny zaczęły rosnąć
w bardzo szybkim tempie, na bieżąco strona urzędowa monitoruje sytuację finansową.
Odniósł się do zapytań trenera Szymona Jaremko dotyczące orlików i powiedział, że
przeanalizuje prośby z dyrektorem Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Jeśli
chodzi o pełnowymiarowe boisko trzeba pamiętać, że kiedyś z kosztorysu wynikało,
że zadanie zrealizowane na osiedlu Blachownia kosztowałoby około 9 mln zł.

Andrzej Kopacki zasugerował modernizację istniejącego obiektu na pełnowymiarowe
boisko. Poinformował, iż w pkt. „Sprawy bieżące i wolne wnioski” zaproponuje
wniosek w tej kwestii.

Trener Mateusz Sadyk dodał, iż zawsze można starać się o środki zewnętrzne np.
unijne, z ministerstw. Poinformował, iż w Głogówku sztuczne boisko było
dofinansowane ze środków zewnętrznych. Powiedział, iż w internecie można znaleźć
artykuł z informacją, że boisko z pełnym oświetleniem, ogrodzeniem oraz z trzema
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maszynami do pielęgnacji boiska kosztuje około 3 mln zł, z czego gmina ze środków
własnych wydała ok. 1 mln 800 zł.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, dlaczego Orlik na osiedlu Pogorzelec jest
nieczynny w momencie zapotrzebowania.

Dyrektor Tomasz Radłowski wyjaśnił, iż nie słyszał wcześniej, aby była potrzeba
otworzenia orlika dla trenerów. Dodał, iż orliki na terenie naszego miasta mają już
około 10 lat i w instrukcji jest informacja, aby nie użytkować orlików ze sztuczną
trawą w okresie, gdzie temperatura jest bliska 0 °C, ponieważ przyczynia się to do
wypadania włókien. Jednakże ze względu na mniejsze mrozy stwierdzono, że orlik
niedaleko ul. Skarbowej oraz na ul. 9 Maja utrzymane będą do eksploatacji, ale
oczywiście, jeśli jest potrzeba to można uruchomić orlik na osiedlu Pogorzelec.
Zainteresowani mogą się zgłaszać.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, jak kształtuje się dofinansowanie do nowego
cennika, gdzie cena wzrosła trzykrotnie.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż kwota dofinansowania jest taka sama jak rok temu,
więc nie ma możliwości, aby zmienić tą kwotę. Ilość godzin/zajęć będzie musiała być
zweryfikowana, a do tego dochodzi pozyskiwanie środków zewnętrznych od
sponsorów. Gmina posiada ograniczoną możliwość wydatkowania środków na
wydatki bieżące, ze względu na to, że rząd stworzył mechanizm uniemożliwiający
przekraczanie tych wydatków zgodnie z ustawą o finansach publicznych. Miasto
posiada bardzo dużo klubów także do gry w babingtona, tenisa, siatkówki, które
również trzeba wspierać.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, czy po wzroście stawki za korzystanie
z obiektów zauważono jakieś skutki.

Trener Szymon Jaremko odpowiedział, że większość rodziców jest wyrozumiałych
i rozumieją, iż wszystko jest coraz droższe. Natomiast pojedyncze głosy
niezadowolenia również się pojawiły. Jednakże podkreślił, że w Opolu składki są
niższe niż w Towarzystwie Sportowym Chemik Kędzierzyn-Koźle, ale
prawdopodobnie z czasem to się zmieni. Tym bardziej, że słyszy się, iż w Opolu
będzie również kosztowało wynajęcie Orlika.

Dyrektor odniósł się jeszcze do kwestii Orlików i powiedział, że Program Narodowy
Budowy Orlików zawiera klauzulę informującą, że Orliki które były zbudowane
ponad 10 lat temu można za ich korzystanie pobierać opłaty. Wiele miast zdecydowało

https://pl.wikipedia.org/wiki/Skala_Celsjusza
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się już na pobieranie tej opłaty, a miasto Opole już od jesieni takie opłaty pobiera od
stowarzyszeń sportowych, a indywidualni odbiorcy korzystają z orlików za darmo.

Jacek Król poprosił stronę urzędową o informacje jaki klub i jaką kwotę zapłacił za
korzystanie z obiektów w 2021 r. wraz z szacowaną wartością wzrostu tego kosztu
biorąc pod uwagę wzrost stawek za korzystanie z obiektów.

Zastępca prezydenta zobowiązał się przygotować taką informację.

Piotr Pietrzyk, prezes Międzyszkolnego Uczniowskiego Klubu Sportowego WOPR
zasygnalizował, że w zasadzie uczniowskie kluby sportowe opierają się głownie na
działalności wolontariackiej. Składki płacone przez rodziców mają jakiś wkład, ale nie
stanowią większości. Środki od gminy są na wysokości około 70-80% kosztów
projektu. Jeśli chodzi o koszt wynajmu jednego toru w krytej pływalni to wzrósł o 5 zł
i kosztuje 42,20 zł. Jednakże pracownicy gminy przychylnie ustosunkowali się do
kwestii aneksu do realizowanego projektu. Podziękował za współpracę pracownikom
z Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki.

Przewodniczący komisji poinformował, że dyskusja została wyczerpana oraz
przeczytał maila, którego wysłał trener Tomasz Zioło „Niestety nie mogę skorzystać z
zaproszenia do udziału w Komisji Sportu, ze względu na zajęcia z dziećmi, ale
z chęcią przesyłam dwa tematy do dyskusji. Temat pierwszy : 1/3 kosztów
działalności naszej sekcji - MMKS badminton, są to opłaty za korzystanie z Hali
Sportowej. Mając możliwość poznania funkcjonowania cenników w innych miastach,
widzimy, że poradzono sobie z tym, uchwalając symboliczną 1 złotówkę za godzinę.
A tak, u nas w statystykach podaje się, że miasto wspiera sport dzieci i młodzieży,
a z drugiej strony te pieniądze wracają do Gminy w formie opłat za obiekty sportowe.
W kwestii opłat również są miasta w Polsce, które za korzystanie z obiektów przez
osoby niepełnosprawne nie pobierają żadnych opłat. Drugi temat, to wynagrodzenie
trenerów i instruktorów. W programach ministerialnych realizowanych
np. w szkołach, SKS czy zajęcia Olimpiad Specjalnych, stawka za godzinę wynosi 60
zł brutto, natomiast w klubach jest narzucona stawka 35 zł dla trenera. Jak widać to
prawie 2 razy mniej. Pracują z dziećmi już chyba tylko sami pasjonaci. Zatrudnienie
drugiego trenera, to wybór czy pojedziemy na mniejszą ilość zawodów, ograniczymy
zakup potrzebnego sprzętu sportowego, czy ograniczymy ilość zajęć. A tak nie
powinno być”.

Wojciech Jagiełło zwrócił uwagę, iż gmina wprowadziła mechanizm złotówki za
korzystanie z obiektów sportowych w trakcie organizowania zawodów sportowych.
Jednakże jeśli chodzi o stawki trenerskie to gmina wspiera stowarzyszenia finansowo,
nigdy nie pomagała finansowo w 100%. Cały system szkolenia, uczenia dzieci



11

i młodzieży w większości państw europejskich opiera się na tym, że to rodzice
w znacznym stopniu pokrywają koszty.

Przewodniczący komisji powiedział, iż dyskusja została wyczerpana, podziękował
przedstawicielom klubów i poinformował, że komisja zapoznała się oraz przyjęła ww.
informacje.

Ad 7.
Inwestycje oraz remonty - plany oraz stan realizacji niektórych zadań
w placówkach oświatowych, kulturalnych i sportowo-rekreacyjnych. Potrzeby
zgłaszane w tym zakresie przez poszczególne instytucje, radnych oraz
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla. Pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na ten
cel.

Katarzyna Kukolka-Bogocz poprosiła pracowników urzędu o informację, ile aktualnie
jest wykonanych projektów dot. modernizacji obiektów sportowych, a które nie są
w realizacji, ponieważ ze względu na brak dofinasowania nie zaplanowano ich
w budżecie. Poprosiła również o informację, ile wydano na te projekty.

Zastępca prezydenta zobowiązał się przygotować taką informację.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała o zadanie dot. przedszkola na osiedlu Cisowa.

Wojciech Jagiełło poinformował, że projekt jest prawie gotowy, więc zaraz rozpocznie
się procedura przetargowa.

Katarzyna Kukolka-Bogocz kolejno zapytała, ile czasu potrzeba po wyłonieniu
wykonawcy na rozpoczęcie prac budowlanych.

Zastępca prezydenta przypomniał, iż budowa przewidziana jest do 2025 roku, ale
planuje się do 2024 roku.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, jakie są plany na zagospodarowanie starszego
przedszkola.

Prezydent odpowiedział, że na razie strona urzędowa nie ma żadnych planów. Obiekt
będzie wykorzystywany przez szkołę w formie zajęć dodatkowych.
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Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała, iż przygotowała zestawienie odnoście
symulacji dzieci, które są zgłaszane do przedszkola na osiedlu Cisowa i które
prawdopodobnie będą zapisywać się do szkoły w latach 2022-2024. Jeżeli
zakończenie budowy będzie w 2025 roku i zostanie zaadoptowany budynek na
bibliotekę, bądź świetlicę, ponieważ aktualnie szkoła nie posiada świetlicy. Klasy
w skrzydle są maksymalnie dla 15 uczniów, więc jak będzie nowe przedszkole w 2024
r. przyrost będzie znacznie większy i będzie potrzeba utworzenia klas na nawet 24
uczniów.

Wojciech Jagiełło powiedział, iż strona urzędowa w chwili obecnej jest na etapie
analizowania owej sytuacji. Dodał, iż przetarg na budowę przedszkola zostanie
ogłoszony w miesiącu bieżącym, a czas budowy będzie wynosił 360 dni.

Przewodniczący komisji podziękował za wyjaśnienia i poinformował, że komisja
zapoznała się oraz przyjęła informacje.

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Na wniosek przewodniczącego Andrzeja Kopackiego członkowie komisji zwrócili się
z apelem w sprawie podjęcia rozmów przez włodarzy miasta z przedstawicielami
klubów piłkarskich w Kędzierzynie-Koźle w kwestii stworzenia pełnowymiarowego
boiska ze sztuczną nawierzchnią (trawą syntetyczną) i oświetleniem na bazie jednego
z istniejących już obiektów sportowych, który wymaga modernizacji:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Michał Nowak

Przewodniczący komisji poprosił o wskazanie osób do pracy w komisji stypendialnej
do zaopiniowania wniosków o przyznanie stypendiów sportowych dla zawodników
osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym i krajowym
współzawodnictwie sportowym w roku 2021.
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Członkowie komisji wybrali radnych: Katarzynę Dysarz oraz Andrzeja Kopackiego
poprzez głosowanie:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Michał Nowak

Przewodniczący komisji poprosił o wskazanie osób do pracy w komisji opiniującej
wnioski o przyznanie nagród za szczególne osiągnięcia w dziedzinie twórczości
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.
Członkowie komisji wybrali radnych: Grażynę Filipowicz oraz Andrzeja Kopackiego
poprzez głosowanie:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Michał Nowak

Przewodniczący komisji poprosił o wskazanie osób do pracy w komisji weryfikującej
wnioski o przyznanie nagród za wysokie osiągnięcia sportowe w roku 2021.
Członkowie komisji wybrali radnych: Jacka Króla oraz Andrzeja Kopackiego poprzez
glosowanie:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Michał Nowak

Członkowie komisji ustalili termin kolejnego posiedzenia na 22 marca godz. 16:00.

Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 18:45
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


